
 
 
 
 
Setkání delegací AV ČR a SAV proběhlo ve dnech 19. – 20. listopadu 2009.  
 
     Díky historické tradici jsou vztahy mezi Akademií věd ČR a Slovenskou akademií 
věd velmi blízké a každoroční setkání jejich představitelů mají neformální a otevřený 
ráz. Delegace se vzájemně informují o svých problémech i úspěších, vyměňují si 
poznatky z důležitých oblastí společného zájmu a hledají společná stanoviska.  
 
     V tomto roce mělo toto setkání ještě další význam – vzájemné bližší seznámení 
členů vedení obou akademií, protože Předsednictvo Akademické rady AV ČR i SAV 
pracuje od tohoto roku v novém složení. Letošního setkání se za AV ČR zúčastnila 
delegace ve složení: Prof. Ing. Jiří Drahoš, DrSc., Dr.h.c., předseda, Prof. Ing. 
Miroslav Tůma, CSc., místopředseda pro I. vědní oblast, Prof. Ing. Vladimír Mareček, 
DrSc., místopředseda pro II. vědní oblast, Prof. PhDr. Jaroslav Pánek, DrSc., Dr.h.c., 
místopředseda pro III. vědní oblast, Ing. Petr Bobák, CSc., člen předsednictva, Prof. 
Ing. Petr Ráb, DrSc., člen předsednictva, RNDr. Karel Oliva, DrSc., místopředseda 
Vědecké rady, Prof. RNDr. Jan Palouš, DrSc., předseda Rady pro zahraniční styky, 
Božena Šléglová, vedoucí sekretariátu předsedy a Ing. Alena Solničková, ředitelka 
Zahraničního odboru, který toto setkání organizačně zajišťoval. Za SAV se zúčastnili: 
Prof. RNDr. Jaromír Pastorek, DrSc., predseda, PhDr. Viera Rosová, CSc., 
podpredsedníčka pre ekonomiku, RNDr. Eva Majková, DrSc., podpredsedníčka pre 
výskum, Prof. PharmDr. Daniela Ježová, DrSc., podpredsedníčka pre vzdelávanie a 
doktorandské štúdium, Ing. Juraj Lapin, DrSc., podpredseda pre I. oddelenie vied, 
Doc. Ing. Albert Breier, DrSc., podpredseda pre II. oddelenie vied, Prof. PhDr. Ján 
Bakoš, DrSc., člen Predsedníctva, Prof. RNDr. Peter Samuely, DrSc., člen 
Predsedníctva a predseda Akreditačnej komisie, Ing. Karol Iždinský, CSc., predseda 
Snemu a JUDr. Antonia Štaffová, vedúca sekretariátu predsedu SAV. 
 
    Na programu letošního jednání byla výměna poznatků o situaci v obou AV v době 
finanční krize, o postavení a zapojení v ERA; většina účastníků se zapojila do 
diskuze na téma strukturální fondy. Dalším diskutovaným tématem byla spolupráce 
AV v rámci V4, včetně navržení témat pro příští setkání AV V4, které se uskuteční 
v roce 2010 v ČR. P. Samuely referoval o alternativě hodnocení vědeckých 
organizací.   
 
     První den se setkání konalo v prostorách zámku Josefa Hlávky v Lužanech, který 
je na základě poslední vůle Josefa Hlávky vlastnictvím nadace Nadání J., M. a Z. 
Hlavkových. S laskavým svolením předsedy této nadace, profesora JUDr. Václava 
Pavlíčka, CSc., se toto pracovní jednání uskutečnilo v místech historicky spjatých 
s kulturou a vědou. Například právě zde ještě za Josefa Hlávky vznikaly statuty 
České akademie a Národohospodářského ústavu. Po příjezdu byli účastníci setkání 
přivítáni  místopředsedou správní rady nadace, profesorem Jaroslavem Vostrým, a 
před jednáním si rovněž tento zámek prohlédli s výkladem paní Hany Kaufnerové, 
správcem zámku. V podvečer byl pro účastníky tohoto setkání uspořádán v zámecké 
kapli koncert, na kterém vystoupil Pěvecký sbor Zpěvulky, tvořený studenty 
Gymnázia J. Vrchlického v Klatovech, pod vedením Dr. Libuše Bělohoubkové. Večer 
obě delegace odjely do Prahy, kde ve vile Lanna jednání druhý den pokračovalo. 


